
Dagsorden - Skolebestyrelsen 
 

Dato: 13. marts 2024 Tid: 17:00 – 19:30 Sted: Personalerummet 

Mødeleder: Søren 

Referent: Teresa 

Deltagere tilstede: Lindy, Louise, Sandra, Signe, Søren, Rikke, Bill, Rose, Ida, Karoline, Maria, Lone, Asger, Teresa 
og Dick 
  

Fraværende  
(afbud meldes til ledelsen): 

  

 

 

  
Emne 

(og ansvarlig) 

 
Mål og 

proces 

 
Hvad skal vi udrette? 

Drøftelser, orientering, 

refleksion, beslutninger 

 
 

Tid 

 

Beslutning 

og hvem 

gør hvad? 

 

1 

 
Godkendelse af 

dagsorden. 

Godkende og have eventuelle nye punkter på. 

 

 

5 

 

 
Referat 
Godkendt 

 

2 

 
 
Faste punkter 
 
Nyt fra: 
-Elever 
-Forældre 
-Medarbejder 
-Ledelsen 
 

 
 
Gensidig information. 
 
 

1. Orientering med mulighed for refleksion 

 
 

15 

 

Referat: 
Eleverne: Fortæller om deres elevrådsmøde. De har drøftet demokratiske regler for elevrådet, frikvarterer og 
høvdingeboldturnering. Næste møde vil de gerne snakke om toiletter, ler i krea-rummet, gardiner, krea-frikvarter 
 
Forældre: God oplevelse med fodboldturnering med SFO. Udskolingen oplever, at forældrene ikke vil deltage i 
arrangementer. Det er altid de samme forældre.  
 
Medarbejdere: 
En del afholder omsorgsdag og 6. ferieuge. Derfor lidt ekstra vikarer i huset. Karoline er genvalgt som TR og Kristina 
er valgt som TRS for de næste to år.  
 
Ledelsen:  

• Ugeplaner med 5. og 6. årgang 

• Fritidspædagogiske leder 

• Specialklasser 

• Toiletter 

• Ind/udskrivning  



 

 

3 

 
Tilsyn: Inklusion og 
Segregering 
 

 
Give indsigt i skolens daglig arbejde 
 
Orientering og mulighed for spørgsmål. 

 
45 

 

Referat: 
BS og TR præsenterer først de forebyggende tiltag/aktiviteter 

• TL (trivselsledere) 

• Fodbold- og høvdingeboldturnering 

• Elevråd 

• Krea-frikvarter 

• Fri-for-mobberi i indskoling 

• MOT i udskolingen 

• Mentorordning 

• Trivselsmålinger 
Specifikke tiltag: 

• Ressourcecenter 

• Netværksmøder 

• Akut-opgaver 

• Samarbejde med forældre og eksterne samarbejdspartnere 

• Sal-frikvarter 

• Trivsel på klassen 

• Iagttagelser på elev- eller klasseniveau 

• Elevsamtaler 

• Holddeling 

• Akademiet 
Akt-lokaler 

• Indskoling 

• Akademiet 
Segregering 

• Vi segregerer, når alt er afprøvet og vi vurderer, at Bakkegårdsskolen ikke længere er det bedste tilbud til 
eleven.  
 

Spørgsmål ind til brugen af klassetrivsel.dk. Redskabet står aldrig alene, men som værende en del en handleplan.  
DG præsenterer økonomien bag segregering.  

4 Specialklasseaf

regning i 

kommunen 

 
  
Drøftelse af bilag. 

 

10 

 

Referat: 
Vi har ikke flere elever segregeret end forventet i vores skoledistrikt. Dog har vi et overforbrug på 70%. Som set i 
pressen mangles der samlet 112 mio. på området.  
 
 

 

5 

 
Valg til 
skolebestyrelsen 
 

 
 
Nedsættelse af valgudvalg og tilbagemelding fra 
arbejdsgruppen. 
 

 
 

10 

 

Referat: 
DG, Søren og Sandra har udarbejdet plan for en bod til Bakkerup By. Der skal laves folder til uddeling – Sandra og 
Lindy melder sig til at være i folderen.  
Der laves plakat med opstillede.  
 
Asger tager kontakt til forælder, der kan lave større plakat eller Roll up. 
 



 

6 

 
Princip for Skole-
/hjemsamarbejde 
 

 
Vedtagelse af princip og sendes i MED. 

 

10 

 

Referat: 
Præsentation af princip for samarbejde mellem skole og hjem. Den vedtages fra 1. august 2024.  

 

7 

 
Ordensregler for 
Bakkegårdsskolen 
 

 
Vedtagelse af princip og sendes i MED. 

 

10 

 

Referat: 
Sætningen: ”På Bakkegårdsskolen er der plads til alle – men ikke til alt” flyttes til øverste afsnit. Ordensreglerne 
vedtages.  
 

8 
 
Økonomi – 
Regnskab 2023 

 
Mulighed for at lave en udtalelse. 

 

10 

 

Referat: 
Bestyrelsen ønsker en skriftlig udtalelse ift. ekstraudgift til pædagogisk leder.  
 
Som skolebestyrelse kan vi ikke acceptere, at der pålægges skolen en udgift til en pædagogisk leder, som vi ikke har 
haft gavn af i de måneder, hun ikke var her. Kontrakten er fejlagtigt indgået af den daværende Børn & unge chef, 
hvilket hun selv har oplyst bestyrelsen på et møde. Skolebestyrelsen finder det absolut horribelt, at kommunen 
fastholder at pålægge distriktets børn denne ekstra udgift.  
 

9 
 
Økonomi – Budget 
for 2024 

 
Oplæg til drøftelse og vedtagelse.  

30 

 

Referat: 
DG fremlægger budget. Det har konsekvenser for ansættelser og kantinedriften, da vi har et underskud på 1,3 mio. 
DG melder ud til hele forældregruppen efter mødet i aften, at kantinen lukker til næste skoleår og vi skal være 2 
medarbejdere færre i almen undervisningen. Bestyrelsen melder følgende ud:   
 
 

Kære alle forældre på Bakkegårdsskolen 

Vi skriver til jer med en vigtig og alvorlig besked.  

Vi har i bestyrelsen besluttet ikke at godkende skolens budget for næste skoleår. Det er aldrig før 
sket her på skolen. Det samme har stort set alle bestyrelser på de øvrige folkeskoler i Aarhus valgt 
at gøre. 

Det er vores ansvar som bestyrelse at føre tilsyn med skolens drift, herunder at godkende budget og 
regnskab, men vi kan ikke tage ansvar for dette års budget. 

Det skyldes ikke skolens ledelse og drift, men et enormt underskud på specialområdet i hele 
Aarhus kommune. Samlet set mangler der 112 millioner, penge som skal findes i driftsbudgetterne 
på de enkelte skoler.  

Konsekvensen bliver, at der skal skæres i den helt nære dagligdag for de omkring 28.000 børn på de 
45 aarhusianske folkeskoler. På nogle skoler står man overfor at skulle lukke kantiner, droppe to-
voksentimer, afskedige medarbejdere og skære væsentligt ned på indsatser for børn med brug for 
ekstra støtte, for blot at nævne nogle af konsekvenserne.  

Hos os betyder det, at skolens kantine lukker pr. 1. august 2024 og skolen står overfor at skulle 
skære 2 stillinger. 



Samtlige skoler i kommunen står overfor at skulle dække en del af underskuddet. For vores 
vedkommende skal der findes ekstra ca.1.750.000 kr. i budgettet.  

Vi synes, det er helt urimeligt at pålægge de enkelte skoler at dække den ekstra udgift, og vi har en 
velbegrundet frygt for, at det ikke bare er næste år, der er underskud, men at udgifterne vil fortsætte 
med at stige. Vi mener, at specialområdet er et anliggende for hele kommunen. 

Vores manglende godkendelse af budgettet er dels et signal om ansvarlighed ift. driften her på 
skolen, dels et signal om solidaritet med bestyrelserne på alle kommunens skoler. 

Helt konkret betyder vores afvisning af budgettet, at skolens ledelse nu skal lave et nyt budget, som 
vi så skal tage stilling til. Det får ingen konsekvenser for skolens drift her og nu.  

Hvis I har spørgsmål til ovenstående så kontakt Skolebestyrelsen på Aula. 

Mvh.  

Skolebestyrelsen 

 

10 Eventuelt 
 

 

5 

 

Referat: 
 

 

11 Udarbejdelse 

af dagsorden 

til næste 

møde. 

 
 

2 

 

 
29. april  
 

• Ønske om en diskussion om brugen af AULA.  

• Vedtagelse af princip  

• Valg til skolebestyrelsen 

• Princip for SFO 

 


